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Ohjausryhmän kokous 3/2019 

Aika  Tiistai 18.6.2019 klo 9.00-11.30 
Paikka   nh. Markka, Valtioneuvoston linna 
 
Osallistujat  Merja Leinonen VM puheenjohtaja, asiakohdat 1-6(osittain) 

Jouko Narikka VM vpj, puheenjohtajana asiakohdat 6(osittain)-9 
Katariina Rantamaa VNK 
Lotta Karlsson UM 
Juha Saunamäki OM 
Elina Sillanpää SM 
Suvi Savolainen VM 
Olli-Pekka Rissanen VM  
Esko Mustonen VM 
Jorma Waldén OKM 
Markku Himanen MMM 
Jorma Kiviniemi PLM  
Tatu Giordani LVM 
Päivi Tommila TEM 
Kati Hokkanen STM 
Tuula Lybeck VM sihteeri 

Asiantuntijat  Merja Irjala OKM/hanketoimiston projektipäällikkö 
Maaria Kuisma VM/hanketoimiston ylitarkastaja 
Soile Roth, Head of Business, Design/Gofore Oyj, kohta 6 

Poissa   Outi Luoma-aho VM  
Raili Venäläinen YM 
Niko Ijäs VM  seurantaryhmän puheenjohtaja 
 

1 Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen.  
 

2 Kokouksen työjärjestys 

Hyväksyttiin 11.6.2019 päivätty esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 

3 Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja.  
 

4 Lainsäädäntöselvityksen tulokset 

Käytiin läpi lainsäädäntöselvityksen tulokset. Edelleen yksittäisiä tietoja puut-
tuu, mutta kokonaistilanne on jo hahmotettavissa. Lainsäädäntöselvityksen 
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arviointiosuutta valmisteleva Maaria Kuisma jatkaa avoinna olevien kohtien 
läpikäyntiä yhdessä eri hallinnonalojen kanssa.  
 
Selvityksen kyselyaineisto sisältää paljon tietoa myös avustusten budjetointi-
käytänteistä. Niitä tietoja tullaan arvioimaan hankkeen myöhemmässä vai-
heessa.  
 
Päätettiin esityksen mukaisesti, että jatkovalmistelussa käydään aluksi läpi eri-
tyislait ja peilataan niiden avustustoimintaa koskevat säännökset suhteessa 
valtionavustuslakiin. Sen jälkeen siirrytään arvioimaan valtionavustuslain no-
jalla annetut asetukset. Lopuksi käydään läpi EU-säädökset.  
 
Tarkoituksena on mm. hahmottaa, minkälaista erityissääntelyä avustusasioista 
on ja sisältyykö siihen valtionavustusprosessiin liittyvää sääntelyä, joka perus-
teetta poikkeaa valtionavustuslaista. Elokuussa työnsä aloittava lainsäädäntö-
jaosto tukee arviointityötä.  
 

5 Tietojärjestelmäselvityksen tulokset 

Käytiin läpi tietojärjestelmäselvityksen tulokset, jotka täydentävät esiselvityk-
sen ja kuin tuottavuusanalyysiin yhteydessä tehtyjen kyselyjen tuloksia. Kiirei-
sin tarve uudelle avustustoimintaa tukevalle tietojärjestelmälle on monissa mi-
nisteriöissä sekä eräissä virastoissa ja rahastoissa.  
 
Selvityksestä kertyneet tiedot tukevat hankevalmistelua mm. teknologiavalinto-
jen ja toteutustyön suunnittelussa. Hanketoimisto selvittää yhteistyössä Gart-
nerin kanssa syyskuun 2019 loppuun mennessä, voidaanko ja millä tavoin 
(hakijan ja myöntäjän) tietojärjestelmäpalveluiden kehittämisen ja/tai toteutus-
työn lähtökohdaksi ottaa kokonaan/osittain jokin jo käytössä oleva järjestelmä.  
 
Selvityksen tietoja käytetään myös suunniteltaessa tietojärjestelmäpalvelujen 
käyttöönottojärjestystä. Ensimmäiset käyttöönotot ovat mahdollisia aikaisin-
taan 2021. 
 
Päätettiin esityksen mukaisesti, että käydään tarkentavat keskustelut viimeis-
tään elokuussa niiden hallinnonalojen kanssa, jotka ovat ilmoittaneet kiireelli-
simmät tietojärjestelmätarpeet.  
 

6 Yhteinen valtionavustustoimintamalli  

Soile Roth esitteli uudistettavan valtionavustustoimintamallin valmistelun tä-
mänhetkistä vaihetta. CSC:ltä tilattu valmistelutyö tuottaa kesäkuun loppuun 
mennessä loppuraportin alkuvuoden valmistelutehtävistä.  
 
Loppuraportin pohjalta valmistellaan syksyn ohjausryhmän kokouksiin linjatta-
vaksi asioita, jotka viitoittavat jatkovalmistelun suuntaa. Tässä vaiheessa näyt-
tää siltä, että järjestelmäpuolella aluksi on syytä kehittää ns. ydinjärjestelmä, 
jonka ensimmäiset käyttäjäryhmät ottavat käyttöön ja joka vastaa yhteisiin jär-
jestelmätarpeisiin. Järjestelmää ja sen ominaisuuksia ryhdytään rikastamaan 
ydinjärjestelmän pohjalta.  
 
Merkittiin esittely tiedoksi.  

7 Ohjausryhmän työsuunnitelman päivitys 

Käytiin läpi päivitetty työsuunnitelma. 



   3 (3) 
 
 
8 Muut asiat 

Lotta Karlsson(UM) kertoi, että Tomi Särkioja, joka on aiemmin edustanut 
UM:ää hankkeen valmistelutehtävissä, on siirtymässä toisiin tehtäviin (ulko-
maille), eikä ole jatkossa prosessissa mukana.  
 
Markku Himanen (MMM) totesi, että yhtenäisten toimintatapojen edistämistä 
voisi tukea yritystukineuvottelukunnan tyyppisen toimielimen perustaminen 
valtionavustusasioihin. Toimielimessä voitaisiin käydä läpi yhteisiä käytänteitä.  
 

9 Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11:27. 
   
Seuraava kokous on keskiviikkona 21.8.2019 klo 9 -11:30.  
 

 
Pöytäkirjan vakuudeksi  
 
 
 
Tuula Lybeck 
Ohjausryhmän sihteeri  
  
 
Jakelu  Ohjausryhmän jäsenet ja asiantuntijat  

 
 
 
  


